



Mohawk Supply Chain Services Adopting Global GS1 Standards

Sets Foundation to Drive Efficiencies and Cost-Savings for Canadian Healthcare Providers

Toronto, ON – May 3, 2012 – Mohawk Supply Chain Services, a division of Mohawk Shared Services, one of the largest healthcare Shared Services Organizations (SSO) in Ontario is adopting the Global Trade Item Number (GTIN) as the common business language for product identification, and will be piloting the utilization of the ECCnet Registry, Canada's national product registry, to synchronize product data.

ECCnet Registry, managed by GS1 Canada, provides a single point of access to medical device, grocery, pharmacy and foodservice data, between trading partners. The pilot will demonstrate that healthcare provider members of Mohawk Supply Chain Services can leverage the ECCnet Registry to update their item master files with standardized, accurate, and perpetually cleansed product data.

"A hospital's item master file – which stores information about products – is the heart of its supply chain. As the SSO for 15 hospitals in Ontario, if one hospital item master file contains errors, our entire supply chain is negatively impacted," stated Susan Smith, General Manager, Mohawk Supply Chain Services. "By using ECCnet Registry, our members will have access to accurate and trusted product data for their item master files, offering the opportunity for decreasing supply chain costs, faster order cycles and enhanced patient safety."

The benefits of sharing standardized data through a centralized registry such as ECCnet Registry are felt along the healthcare supply chain. The use of standards enables sector-wide cost savings, as well as reduced labour and administrative efforts that result from manually correcting and updating bad data, enabling Ontario healthcare organizations to provide the highest quality patient care.

"Mohawk Supply Chain Services' leadership continues to emphasize the importance of global GS1 supply chain standards for enhancing the delivery and safety of healthcare services in the province", stated Alicia Duval, Senior Vice President, Healthcare & Pharmacy, GS1 Canada. "We encourage the healthcare sector to continue their global standards adoption efforts to support the province's fiscal responsibilities, enabling a sustainable healthcare system that provides the highest quality of care."



Mohawk Supply Chain Services' members, who will receive accurate and trusted product data from ECCnet Registry to update their item master files, include:

- Cambridge Memorial Hospital;
- Guelph General Hospital;
- Grand River Hospital Corporation;
- Hamilton Health Sciences;
- Hotel Dieu Shaver Health & Rehabilitation Centre;
- Joseph Brant Memorial Hospital;
- Niagara Health System;
- St. Joseph's Health Centre – Guelph;
- St. Joseph's Healthcare – Hamilton;
- St. Mary's General Hospital;
- St. Michael's Hospital – Toronto;
- Wellington Health Care Alliance:
 - Groves Memorial Community Hospital;
 - North Wellington Health Care;
- West Haldimand General Hospital;
- West Lincoln Memorial Hospital.

About Mohawk Shared Services

Mohawk Shared Services' vision is to excel as a shared services organization within its communities and its mission is to provide quality services, significant financial returns, effective business systems and foundations, and highly driven service-oriented employees to support Ontario hospitals and their back office requirements. Mohawk Shared Services, one of the largest shared services organizations in Ontario, is comprised of four business streams: Mohawk Hospital Linen Services; Mohawk Supply Chain Services; Mohawk Diagnostic Imaging Repository; and Employee Assistance Programs – Powered by LifeWorks. Visit us at www.mohawkssi.ca

About GS1 Canada

GS1 Canada is a member of GS1, the world's leading supply chain standards organization. As a neutral, not-for-profit organization, GS1 Canada enables its more than 20,000 members – organizations of all sizes from over 20 sectors across Canada – to enhance their efficiency, safety and cost effectiveness by adopting electronic supply chain best practices. Learn more at www.gs1ca.org.

For further information, please contact:

Caylyn Rodrigues
Communications Specialist
GS1 Canada
416-510-8039 Ext. 2514
caylyn.rodrigues@gs1ca.org

Susan Smith
General Manager
Mohawk Supply Chain Services
289-337-5021
ssmith@mohawkssi.com



Mohawk Supply Chain Services adopte les normes mondiales GS1

Jette les bases pour gagner en efficacité et réduire les coûts pour les fournisseurs canadiens de soins de santé

Toronto (Ontario) – le 3 mai 2012 – Mohawk Supply Chain Services, une division de Mohawk Shared Services, l'une des plus importantes organisations de services partagés (OSP) de l'Ontario, adopte le Code article international (GTIN) comme langage commun d'affaires pour l'identification des produits et dirigera l'utilisation du Registre ECCnet, registre national de produits au Canada, en vue de synchroniser les renseignements sur les produits.

Le Registre ECCnet, géré par GS1 Canada, fournit un point d'accès unique aux renseignements relatifs aux dispositifs médicaux, à l'épicerie, à la pharmacie et aux services alimentaires entre partenaires commerciaux. Le projet pilote de Mohawk Supply Chain Services permettra à ses membres fournisseurs de soins de santé d'utiliser le Registre ECCnet afin de mettre à jour leurs fichiers principaux de produits avec des données sur les produits toujours normalisées, précises et nettoyées.

« Le fichier principal de produits d'un hôpital – qui conserve des informations sur des produits – constitue le cœur de la chaîne d'approvisionnement. En tant qu'OSP de 15 hôpitaux ontariens, si le fichier principal de produits d'un hôpital contient des erreurs, c'est l'ensemble de notre chaîne d'approvisionnement qui en pâtit », déclare Susan Smith, Directrice générale de Mohawk Supply Chain Services. « En utilisant le Registre ECCnet, nos membres auront accès à des données sur les produits précises et fiables pour leurs fichiers principaux de produits, offrant la possibilité de réduire les coûts de la chaîne d'approvisionnement, d'accélérer les cycles de commandes et d'améliorer la sécurité des patients. »

Les avantages du partage de données normalisées par le biais d'un registre centralisé tel que le Registre ECCnet se manifestent tout au long de la chaîne d'approvisionnement de soins de santé. Les normes permettent de réaliser des économies à l'échelle du secteur ainsi que de réduire les efforts des employés et de l'administration qui résultent de la correction et de la mise à jour manuelles des données erronées. Ces normes donnent la possibilité aux organismes de santé de l'Ontario d'offrir les meilleurs soins aux patients.

Le leadership de Mohawk Supply Chain Services continue de démontrer l'importance des normes mondiales GS1 en matière de chaîne d'approvisionnement pour l'amélioration de la prestation des services en soins de santé et de la sécurité des patients dans la province », affirme Alicia Duval, première vice-présidente des soins de santé et pharmacie chez GS1 Canada. « Nous encourageons le secteur des soins de santé à poursuivre ses efforts relatifs à l'adoption des normes mondiales permettant d'appuyer les responsabilités fiscales de la province. Ce faisant, il favorise un système durable de soins de santé qui fournit les meilleurs soins. »

Les membres de Mohawk Supply Chain Services qui recevront des données sur les produits précises et fiables provenant du Registre ECCnet doivent mettre à jour leurs fichiers principaux de produits et notamment :

- Cambridge Memorial Hospital;
- Guelph General Hospital
- Grand River Hospital Corporation;
- Hamilton Health Sciences;
- Hotel Dieu Shaver Health & Rehabilitation Centre;



- Joseph Brant Memorial Hospital;
- Niagara Health System;
- St. Joseph's Health Centre – Guelph;
- St. Joseph's Healthcare – Hamilton;
- St. Mary's General Hospital;
- St. Michael's Hospital – Toronto;
- Wellington Health Care Alliance:
 - Groves Memorial Community Hospital;
 - North Wellington Health Care;
- West Haldimand General Hospital;
- West Lincoln Memorial Hospital.

À propos de Mohawk Shared Services

La vision de Mohawk Shared Services consiste à exceller en tant que fournisseur de services partagés au sein des communautés qu'elle dessert et sa mission consiste à fournir des services de qualité, d'importants rendements sur le capital investi, des systèmes et des fondations d'entreprise efficaces, ainsi que des employés très dynamiques et axés sur le service pour appuyer les hôpitaux de l'Ontario et leurs services administratifs. Mohawk Shared Services, qui s'avère l'une des plus grandes entreprises de services partagés en Ontario, déploie quatre volets d'activités : les services de buanderie en milieu hospitalier (Mohawk Hospital Linen Services), les services de chaîne d'approvisionnement (Mohawk Supply Chain Services), le dépôt d'imagerie diagnostique (Mohawk Diagnostic Imaging Repository) et les programmes d'aide aux employés, pilotés par MieuxVivre. Visitez notre site Web : www.mohawkssi.ca

À propos de GS1 Canada

GS1 Canada est membre de GS1, chef de file mondial en matière de normes touchant la chaîne d'approvisionnement. En tant qu'organisation neutre, sans but lucratif, GS1 Canada permet à ses quelque 20 000 membres – des partenaires commerciaux de toutes les tailles de plus de 20 secteurs de partout au Canada – d'augmenter leur efficacité et rentabilité grâce à l'adoption de pratiques exemplaires électroniques visant la chaîne d'approvisionnement. Pour en savoir plus, consultez le www.gs1ca.org.

Si vous souhaitez obtenir plus de renseignements, veuillez communiquer avec :

Caylyn Rodrigues

Spécialiste des communications

GS1 Canada

416-510-8039, poste 2514

caylyn.rodrigues@gs1ca.org

Susan Smith

Directrice générale

Mohawk Supply Chain Services

289-337-5021

ssmith@mohawkssi.com